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Seniorrådsmøde den 12. august 2019 

 

 
 Referat af Seniorrådsmøde 
 

Dato og tid: 

 

12. august 2019, kl. 09.30 – 13:00 

 

Sted: Mødelokale F, 5. sal, Toftebæksvej 12 

Mødedeltagere: Jørn Gettermann, Bente Illum Hansen, Lis Buchwald Olesen, Claus 

Colding-Jørgensen, Inge-Merete Sams, Rie Frank, Hans Fjelsted, Ebba 

Ravn, Sigurd Agersnap, Tina Mørk og Rikke Christensen 

 

 

Afbud: Nils Peter Astrupgaard 

Referent: Rikke Christensen 

 

Dagsorden Referat Aktion 
 

1. Orientering fra 

formanden 

 

Dansk ældreråd har inviteret formand og næstformand 

til arrangement for samtlige ældreråd/seniorråd vedr. 

fremtidige mærkesager. Dagsorden fremgår ikke 

endnu. Mødet er d. 17. september i Køge.  

Der er temadag d. 30. september fremtidens boformer 

for ældre og et godt og værdigt liv på plejehjem i 

Farum. 

 

 

2. Orientering fra 

medlemmerne 

  

 

Claus orienterede om status vedr. temamøde om ”Det 

gode seniorliv i Lyngby-Taarbæk Kommune”.  

 

 

3. Fordrøftelse af punkter til 

møde med formanden for 

Teknik- og Miljøudvalget 

  

 

• Gener for seniorer vedr. letbanebyggeri. 

• Sager fra TMU der vedrører Seniorrådet 

• Lyngby-Taarbæks uderum og legepladser til 

brug for bedsteforældre og børnebørn. 
 

 

 

4. Etablering af et 

samarbejde mellem 

Seniorrådet og Teknik- og 

Miljøudvalget v/Sigurd 

Agersnap 
 

 

Der sendes ikke særligt mange sager fra TMU i høring. 

Sigurd foreslår, at lederen for TMU deltager en gang 

årligt hos Seniorrådet, hvor der drøftes relevante 

teknik og miljø-sager.  

Sigurd nævner også Trafiksikkerhedsrådet som en 

mulighed for dialog. Seniorrådet vil gerne have tilsendt 

dagsorden og referat fra Trafiksikkerhedsrådet. 
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Handicaprådet ønsker, at der oprettes et 

tilgængelighedsudvalg. Sigurd anbefaler, at Seniorrådet 

retter henvendelse til Handicaprådet og beder om at få 

tilkendt en plads i dette udvalg. 

 

Seniorrådet vil også gerne drøfte trafiksituationen for 

ældre, i forbindelse med letbanebyggeriet. 

Seniorrådet foreslår at der afholdes et borgermøde, 

hvor der kommunikeres information ud til borgerne. 

Sigurd orienterer, at ledningsomlægninger er en 

kommunal udfordring, da hver enkel ledningsejer kan 

grave og flytte ledninger uden at koordinere det. Idet 

forløbet ikke ligger fast, er det svært at melde noget 

konkret ud.  

Seniorrådet anbefaler, at Trafik og Miljø kommunikerer 

det ud, man ved, og også de udfordringer, som man 

støder på undervejs. Der anbefales en ugentlig kort 

orientering til borgerne i Det Grønne Område om, hvad 

der foregår byggerimæssigt. 

Sigurd henviser til ltk.letbanen.dk og letbanens egen 

app.  

 

Seniorrådet vil gerne sætte fokus på tilgængelige og 

vedligeholdte legepladser. 

Sigurd orienterer om, at i sidste års budget blev der sat 

5 mio. af til kommunens legepladser. Der er 73 

legepladser i kommunen inkl. dem i daginstitutioner. 

Mange er slidt og der rækker 5 millioner ikke. 

Politikerne er opmærksomme på problemet, men 

kommunalbudgettet sætter rammerne. 

Vedligeholdelsesbudgettet har tidligere været for lavt. 

Kommunen anbefaler at institutionsbestyrelserne søger 

fonde til legepladser. 

 
 

5. Orienteringssag: 

2. anslået regnskab 

v/Tina Mørk 

  

 

Intet at bemærke 
 

 

 

6. Orienteringssag: 

Budget 2020-23 

Budgetreduktions- og 

effektiviseringsforslag 

v/Tina Mørk 

  

 

Intet at bemærke 
 

 

7. Orienteringssag: 

Evaluering af borger-til-

borger portalen Boblberg 

v/Tina Mørk 

  

 

Intet at bemærke 

 

 

 

 

8. Drøftelsessag: 

Sammenhæng og helhed 

i omsorgstilbuddene Gl. 

Lyngby Statsskole 

v/Tina Mørk 

  

  

Seniorrådet finder det positivt, at plejehjemsbeboerne 

får større indhold i dagligdagen. 

Men Seniorrådet er også betænkelig ved, at 

weekendtilbuddene bortfalder. 

Seniorrådet anbefaler derfor, at der arbejdes på at få 

tilknyttet frivillige. 
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9. Orienteringssag: 

Tilbagemelding på 

afholdelse af Seniorugen 

2019 v/Tina Mørk 

  

 

Forvaltningen har lavet en spørgeskemaundersøgelse, 

der konkluderer, at det var en succes. Seniorrådet har 

bemærket, at der er tale om grundlæggende positiv 

feedback fra deltagerne i Seniorugen, men hvad med 

alle dem, der ikke deltog. 

Seniorrådet indgår gerne i en dialog om den fremtidige 

form, indhold og organisering af seniorugen. 
 

 

 

10. Orienteringssag: 

Årlig opfølgning på 

Ældrestrategi 2017-

2021 for årene 2018-19 

v/Tina Mørk 

  

 

Intet at bemærke 
 

 

 

11. Orienteringssag: 

Status på ”Hjemmet som 

udgangspunkt” v/Tina 

Mørk 
 

 

Intet at bemærke 

 
 

 

 

12. Drøftelse af dato for 

sommermøde for 

Seniorrådet 

 
 

 

Der afholdes et ekstraordinært møde d. 3. september 

kl. 10.00. Jørn finder lokaler. 
 

 

 

13. Eventuelt 

 

Intet at bemærke 

 

 

 

14. Godkendelse af referat 

fra mødet 
 

 

Referatet er godkendt 

 

 

 

Næste ordinære møde i Seniorrådet bliver afholdt mandag den 16. september 2019 i Mødelokale F,  

5. sal, Toftebæksvej 12, kl. 9.30   
 


